
Ændringsforslag til SINDs vedtægter/principper til LM 2024 

Ændring af §4, stk. 2. 

Forslag fra HB 

Emne/Introduktion: 

Procedure for, at medlemmer kan stille forslag landsmøder, §4, stk. 2 – foreslås ændres/forenklet, så 

personlig medlemmers forslag ikke skal forbi regionskredse/lokalafdelinger til høring (som de skal i dag), 

men blot kan sendes direkte til sekretariatet, der sender videre landsmødet. 

Baggrund, nuværende vedtægt: 

§4 omhandler landsmøde. I §4, stk. 2 er det beskrevet, hvordan man kan stille forslag til landsmødet. Dele af 

stk. 2 lyder således: 

”Forslagsberettigede er alle forsonlige medlemmer. Forslagene fra personlige medlemmer indsendes til 

regionskredsene eller lokalafdelinger så tidligt, at forslagene kan behandles og videresendes af 

regionskredse og lokalafdelingers kompetente forsamlinger inden den fastsatte tidsfrist.” 

Selve ændringsforslaget: 

Det foreslås, at følgende del slettes helt fra vedtægterne: 

”Forslagene fra personlige medlemmer indsendes til regionskredsene eller lokalafdelinger så tidligt, at 

forslagene kan behandles og videresendes af regionskredse og lokalafdelingers kompetente forsamlinger 

inden den fastsatte tidsfrist.” 

Nødvendige konsekvensrettelser andet sted i vedtægterne: 

Der vil ikke være nogen nødvendige konsekvensrettelser andre steder i vedtægterne. 

Ikrafttrædelse: 

Vedtægtsændringen vil træde i kraft lige efter LM 2024, jf. §12, stk. 1 og vil derved gælde forud for LM 

2027 og fremover. 

Eventuelle praktiske procesproblemer/overgangsproblemer ved forslaget: 

Der er ikke nogen problemer ved forslaget. 

Begrundelse: 

Den nuværende bestemmelse giver ikke mening, men besværliggør bare hele processen og er uforståelig for 

mange.  

Oprindeligt er bestemmelsen vistnok tænkt ud fra, at hvis et medlem stiller et vanvittigt/uforståeligt forslag, 

så skal lokalafdelingen/regionskredsen, der forventes at kende forslagsstilleren, overtale vedkommende til 

ikke at stille forslaget. MEN for det første er det kun sjældent, der er forslag der er regulært 

vanvittigt/uforståeligt. For det andet er erfaringen, at de få gange det er sket, så gør 

lokalafdelingen/regionskredsen ikke noget ved det. For det tredje må det i stedet være som i alle andre 

generalforsamlinger/landsmøder andre steder, at det er op til dirigenten at foreslå forsamlingen at afvise 

behandling af umulige forslag. 

Som det er i dag, så besværliggør vi fremsendelse af alle forslag på en fuldstændigt unødvendig måde. 


